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PROTOKÓŁ Nr 20/2021 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Wasilkowie, które odbyło się w dniu 27 września 2021 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Wasilkowie przy ul. Białostockiej 7 

 

Czas trwania posiedzenia: 16:37 – 18:32 

 

Posiedzeniu przewodniczył pan Robert Lewkowicz – Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie. 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 Radnych, zgodnie z listą obecności stanowiącą Załącznik nr 1 

do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska, 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna Denkiewicz, 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wasilkowie Anna Trochim-

Sidorkiewicz 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz powitał obecnych i otworzył posiedzenie. 

Sprawdził kworum na podstawie listy obecności. Stwierdził, że obrady są prawomocne.  

 

Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja o wynikach naboru do szkół prowadzonych przez gminę i przygotowanie 

szkół do nowego roku szkolnego. 

3. Informacja o organizacji żywienia uczniów w szkołach i przedszkolu oraz informacja o 

organizacji dożywiania uczniów wymagających wsparcia. 

4. Informacja z wykonania budżetu na I półrocze 2021 r. w zakresie działalności komisji. 

5. Propozycje do projektu budżetu za 2022. 

6. Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad komisji. 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 2 porządku obrad – 

Informacja o wynikach naboru do szkół prowadzonych przez gminę i przygotowanie szkół do 

nowego roku szkolnego. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz poinformowała, że członkowie Komisji otrzymali drogą elektroniczną dane ze 

szkół i przedszkola na temat wyników rekrutacji. W wyniku rekrutacji liczba uczniów w 

poszczególnych placówkach kształtuje się następująco: 
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1) Szkoła Podstawowa nr 1 im. W. Rabczyńskiego w Wasilkowie – 437; 

2) Szkoła Podstawowa im. Króla Zygmunta Augusta w Wasilkowie – 799; 

3) Szkoła Podstawowa im. J. Korczaka w Studziankach – 135; 

4) Szkoła Filialna w Sochoniach – 38; 

5) Szkoła Filialna w Jurowcach – 32; 

6) Przedszkole „Słoneczne” w Wasilkowie – 288. 

 

W przygotowaniach szkół do nowego roku szkolnego uwzględniono rozwiązania mające na 

celu zapewnienie właściwych warunków pobytu dzieci w szkole, jak również procedury 

bezpieczeństwa w związku z COVID-19. Nauczyciele i uczniowie są przygotowani do 

ewentualnej nauki zdalnej. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. 

 

Radna Anna Pszczółka zapytała o remonty, które zostały przeprowadzone w szkołach. W 

jakich warunkach uczniowie będą odbywać naukę. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz odpowiedziała, że w październiku planowane jest rozpoczęcie remontu w Szkole 

Podstawowej w Studziankach. W Szkole Podstawowej im. Króla Zygmunta Augusta wykonano 

drobne, doraźne remonty. W Przedszkolu „Słonecznym” trwa generalny remont. W związku z 

tym dzieci zostały rozlokowane w innych miejscach, m.in. w Szkole Podstawowej im. Bućki, 

w sali na ul. Dwornej. Stan szkół jest zadowalający, aby mogły odbywać się w nich zajęcia. 

 

Radna Magdalena Jakuć zapytała kiedy rozpocznie się przebudowa Szkoły Podstawowej w 

Studziankach. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska odpowiedziała, że jeszcze w tym roku. Czas 

oczekiwania wydłużył się ze względu na zmiany w projekcie, które należało uwzględnić. 

 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 3 porządku obrad – 

Informacja o organizacji żywienia uczniów w szkołach i przedszkolu oraz informacja o 

organizacji dożywiania uczniów wymagających wsparcia. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz powiedziała, że został zorganizowany przetarg w zakresie przygotowywania i 

dostarczania posiłków uczniom w szkołach i przedszkolu. Do przetargu stanęły trzy podmioty, 

wygrała firma „Rewolucja” z Łap. Posiłki są finansowane w części przez rodziców, w części 

przez organ prowadzący. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wasilkowie Anna Trochim-

Sidorkiewicz przedstawiła informacje na temat organizacji dożywiania uczniów 

wymagających wsparcia. Wsparcie odbywa się w ramach rzędowego programu „Posiłek w 
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szkole i w domu”. Pomoc udzielana jest na wniosek osoby zainteresowanej, po spełnieniu kilku 

warunków. W okresie 01.09.2021 – 31.12.2021 r. pomoc w formie posiłku otrzymuje 39 

uczniów z terenu gminy Wasilków. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 4 porządku obrad – 

Informacja z wykonania budżetu na I półrocze 2021 r. w zakresie działalności komisji. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła informacje. 

Dochody planowane na kwotę 131 717 539,00 zł zostały zrealizowane w kwocie 53 336 620,65 

zł, co stanowi 40,49%. 

Wydatki planowane na kwotę 149 985 718,00 zł zostały wykonane w kwocie 46 921 485,17 zł, 

co stanowi 31,28%. 

 

Wydatki na oświatę i wychowanie zostały zrealizowane w kwocie 18 255 538,76 zł (39,54%). 

W kwocie tej zawarte są wydatki na: szkoły podstawowe, przedszkola, inne formy wychowania 

przedszkolnego, dowóz uczniów do szkół, zakup samochodu do przewodu osób 

niepełnosprawnych, dokształcanie nauczycieli, stołówki szkolne, kształcenie uczniów z 

dysfunkcjami, zakup podręczników, świetlice szkolne, pomoc socjalna dla uczniów, stypendia. 

 

Wydatki na pomoc społeczną zostały zrealizowane w kwocie 1 842 624,32 zł. 

W kwocie tej zawarte są wydatki na: domy pomocy społecznej, przeciwdziałanie przemocy w 

rodzinie, składki na ubezpieczenia zdrowotne od świadczeń, zasiłki okresowe, celowe i pomoc 

w naturze, dodatki mieszkaniowe, zasiłki stałe, ośrodki pomocy społecznej, usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne, pomoc w zakresie dożywiania, pomoc dla cudzoziemców. 

 

Wydatki na kulturę. Wydatki na Miejski Ośrodek Animacji Kultury w Wasilkowie wyniosły 

420 274,80 zł, a na Miejską Bibliotekę Publiczną w Wasilkowie – 252 725,41 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 5 porządku obrad – 

Propozycje do projektu budżetu za 2022. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Członkowie Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych zgłosili następujące propozycje do budżetu na 2022 r.: 

1. Budowa świetlicy w Sochoniach. 

2. Remont wiaty na „Bajecznym Zakątku” w Sochoniach. 

3. Budowa świetlicy w Osowiczach. 

4. Pozyskanie terenu i budowa boiska w Nowodworcach. 

5. Budowa parkingu przed Szkołą Podstawową im. Króla Zygmunta Augusta. 
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6. Budowa Domu Seniora. 

7. Budowa Domu Kultury. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie propozycje do budżetu 

na 2022 r. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 6; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Propozycje zostały przyjęte. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 5 porządku obrad – 

Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

 

a) Uchwała w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą 

Wasilków a Gminą Potęgowo 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie wniosek o 

nieopiniowanie projektu uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 3; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 3. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

b) Uchwała w sprawie zmian do budżetu gminy na 2021 r. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła projekt uchwały. 

I. DOCHODY - plan dochodów zwiększa się o  591 263 zł z tytułu: 

- wpływu dofinansowania z Funduszu Rozwoju Transportu Autobusowego - 267 500 zł, 

- ponadplanowego wykonania podatku od czynności cywilno-prawnych - 350 000 zł, 

- wpływu z części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym - 25 290 zł, 

- subwencji oświatowej - 41 300 zł, 

- zmniejsza się plan dotacji z RFRD na przebudowę drogi w Woroszyłach - 92 827 zł. 

II. WYDATKI  - zwiększa się plan wydatków o   591 263 zł: 

- dotacja Powiatowi Białostockiemu na Opracowanie dokumentacji projektowej na 

Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej w miejscowości Rybniki - 7 700 zł, 

- transport zbiorowy -267 500 zł, 

- bieżące utrzymanie dróg gminnych - 210 879 zł, 

- zmniejsza się plan wydatków na przebudowę drogi w Woroszyłach - 92 827 zł, 
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- opracowanie dokumentacji technicznej budowy drogi Polnej i Słonecznej w Jurowcach - 

16 421 zł, 

- zakup wiaty przystankowej na ul. Białostockiej w Wasilkowie przy osiedlu Cisów - 24 000 

zł, 

- wydatki na oświatę - 41 300 zł,  

- promocję przez sport - 50 000 zł, 

- przeciwdziałanie alkoholizmowi - 25 290 zł, 

- zwiększenie dotacji na działalność biblioteki - 21 000 zł, 

- dotacja celowa na remont dachu biblioteki - 20 000 zł. 

Ponadto przesuwa się środki f. sołeckiego Nowodworc z dz. 921 do dz. 600 - 3 000 zł i dz. 

754 - 1 500 zł oraz f. sołeckiego Dąbrówki - z rozdz. 92109 - 397 zł, rozdz. 92195 - 261 zł, 

rozdz. 92601 - 1 461 zł do rozdz. 60016 - 2 119 zł oraz f. sołeckiego Wólki - 400 zł z 

Doświetlenia skrzyżowania na Budowę chodnika w Wólce Poduchownej i f. sołeckiego 

Jurowiec z naprawy boiska na doświetlenie ulic - 5 000 zł. 

W wolnych środkach w wysokości 9 257 473 zł środki RFIL stanowią kwotę 2 860 003 zł, a 

środki FDS - 1 104 770,79 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian do budżetu gminy na 2021 r. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 4; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 2. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

c) Uchwała w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz przedstawiła projekt uchwały. 

Planuje się powołanie Młodzieżowej Rady Gminy Wasilków, w której skład wejdą 

przedstawiciele wybrani przez młodzież i zaangażowani w pracę na rzecz tego środowiska. 

Młodzieżowa rada gminy ma charakter konsultacyjny, doradczy i inicjatywny. Do zadań 

młodzieżowej rady gminy należy w szczególności: 

1) opiniowanie projektów uchwał dotyczących młodzieży; 

2) udział w opracowaniu dokumentów strategicznych gminy na rzecz młodzieży; 

3) monitorowanie realizacji dokumentów strategicznych gminy na rzecz młodzieży; 

4) podejmowanie działań na rzecz młodzieży, w szczególności w zakresie edukacji 

obywatelskiej, na zasadach określonych przez Radę Miejską. 

W statucie Rada Miejska określa w szczególności zasady działania Młodzieżowej Rady Gminy 

Wasilków, tryb i kryteria wyboru jej członków oraz zasady wygaśnięcia mandatu i odwołania 

członka młodzieżowej rady gminy. Utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy Wasilków 
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wzmocni głos młodzieży w sprawach dla niej istotnych i da nową możliwość wpływania na 

funkcjonowanie Gminy Wasilków. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. 

 

Radna Magdalena Jakuć zapytała, dlaczego w projekcie uchwały jest mowa o tylko jednym 

lokalu wyborczym. Zwróciła uwagę na to, żeby młodzież z miejscowości ościennych również 

miała szansę na uczestnictwo w wyborach na równych zasadach. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz odpowiedziała, że ilość lokali wyborczych będzie uzależniona od liczby 

wyborców. 

 

Radny Karol Krakowiecki zapytał, czy były przeprowadzane sondy, żeby dowiedzieć się, czy 

młodzież jest zainteresowana tego typu działalnością. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz odpowiedziała, że wynika to z rozmów, Burmistrz spotyka się z młodzieżą. 

 

Radna Anna Pszczółka poprosiła o podanie więcej szczegółów na temat opiekuna Rady. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz odpowiedziała, że w zależności od tego w jakim wieku będą radni Młodzieżowej 

Rady Gminy, być może będzie potrzebne wsparcie kogoś dorosłego. Stąd w statucie mowa jest 

o osobie, która ukończyła 25 rok życia i ma przygotowanie pedagogiczne. 

 

Radny Karol Krakowiecki zwrócił uwagę na górną granicę wieku wynikająca z projektu 

uchwały. Osoby w wieku 24 lat mogłyby kandydować do rady miejskiej, więc jest mało 

prawdopodobne, że chciałyby kandydować do rady młodzieżowej. Ponadto byłyby to osoby, 

które uczęszczają do szkół ponadpodstawowych, a wiec poza Wasilkowem. Zaapelował, żeby 

zmienić przedział wiekowy kandydatów do rady młodzieżowej na np. od 10 do 18 roku życia.  

 

Radny Marek Kojło zacytował regulamin Sejmu Dzieci i Młodzieży, z którego wynika, że 

kandydować do niego mogą uczniowie szkół podstawowych i średnich. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie wniosek o skierowanie 

projektu uchwały na kolejne posiedzenie Komisji. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 6; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Wniosek został przyjęty. 
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d) Uchwała zmieniająca uchwałę Nr VIII/89/19 Rady Miejskiej w Wasilkowie z dnia 

25 kwietnia 2019 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących w placówkach 

przedszkolnych i szkołach prowadzonych przez Gminę Wasilków. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz przedstawiła projekt uchwały. 

Z uwagi na szczególną rolę dyrektora szkoły i zakres obowiązków wynikających z pełnionej 

funkcji, przepisy prawa oświatowego przewidują w stosunku do nauczyciela, któremu 

powierzono stanowisko dyrektora, obniżenie wymiaru pensum lub zwolnienie z realizacji 

pensum. 

Potrzeba zwolnienia z realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dyrektora szkoły wynika z tego, że poza sprawami organizacji szkoły, nadzoru pedagogicznego 

i pracowniczego, hospitacji, mierzenia jakości pracy szkoły, sprawozdawczości, dyrektor 

koordynuje i odpowiada za prawidłową realizację projektów edukacyjnych realizowanych w 

placówce. W szczególności ważne jest rzetelne rozliczanie projektów współfinansowanych ze 

środków Unii Europejskiej. 

Dodatkowy zakres zadań ciąży na dyrektorze w przypadku realizacji w placówce inwestycji o 

znacznej wartości. Przedsięwzięcia te wymagają  zaangażowania, utrudniając realizację 

powierzonych dyrektorowi zadań  dydaktycznych na wymaganym, wysokim poziomie. 

Z tego względu zwolnienie dyrektora z obowiązku realizacji godzin dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych w  wyżej wymienionych przypadkach jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Marek Kojło zapytał, ilu dyrektorów placówek spełnia kryteria przedstawione w 

projekcie uchwały. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Anna 

Denkiewicz odpowiedziała, że dwóch. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr VIII/89/19 Rady Miejskiej w Wasilkowie z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących 

w placówkach przedszkolnych i szkołach prowadzonych przez Gminę Wasilków. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 6; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 
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Ad 6 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 6 porządku obrad – Sprawy 

różne. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Monika Targońska-Dakowicz zapytała, czy planowane są wyjazdowe posiedzenia 

Komisji? 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz odpowiedział, że raczej wizytacje, niż 

posiedzenia Komisji. Powiedział, że jest otwarty na propozycje. 

 

Radna Monika Targońska-Dakowicz zaproponowała wizytę w Szkole Podstawowej im. 

Króla Zygmunta Augusta. Jest to największa szkoła w gminie i może warto zapytać, czy nie 

ma tam potrzeb. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu nr 

18/2021 Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych z 26 kwietnia 2021 r. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 5; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 1. 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz, w związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie, 

podziękował za udział w posiedzeniu i zamknął obrady o godzinie 18:32. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

                Protokołowała              Przewodniczył 

 

             Agata Radziszewska        Andrzej Augustynowicz 

 

 

 

 


